

[Texte]

Mr. Reid: I have not read yesterday's testimony.

Mr. Stevens: You were here though.

Mr. Reid: Yes.

Mr. Stevens: Yes. Is there anything in that testimony that you want to comment on, in the sense of correcting some statement attributed to you or some statement you feel you would like to refute which has been made.

Mr. Reid: No, I do not think so. The only comment that I would make is on the testimony that was given by Mr. Turner and Mr. Basford as to the timing of the decisions, which were in the week of January 20.

• 1205

My judgment was made on December 16 to 19, which is at least a one-month lead time, and there was no possible way that any official or any minister could have been in a position to provide me with any information, even any expectations, that it would come off. That is the only comment that I could possibly make.

The Chairman: Mr. Johnston.

Mr. Johnston: Yes, one question, Mr. Reid. I asked you this question earlier, then, in regard to the testimony to the Committee when we were discussing the Green Paper. I asked you if your testimony at that time was facetious, if the case you were building was facetious. I would ask it again, were you being facetious at the time?

Mr. Reid: As I recall, we were involved in a debate and I gave a number of examples. It is clear that in the future the examples that I give will have to be much more separated from the reality of my operations as a member of Parliament.

Mr. Johnston: Would they be good examples then?

Mr. Reid: I was trying to be as open and accommodating as possible with the Committee, as I try to be open and accommodating with my constituents, and there are certain consequences of that kind of behaviour.

Mr. Johnston: Thank you. Mr. Chairman.

The Chairman: Are there no further questions? The witness is released. Thank you, Mr. Reid.

Mr. Reid: I want to thank the Committee for agreeing to hear me now. The redistribution commission is holding meetings in Thunder Bay tomorrow, and I find that I am substantially affected and will want to be present. Thank you.

An hon. Member: Watch how you lobby!

An hon. Member: Do not talk to the press! Stay away from the press!

The Chairman: Gentlemen, there is no need to repeat the comments. You know that you have a steering committee meeting this afternoon which in effect will begin the process of consideration and review of this matter before you.

Mr. Maingot, Parliamentary Counsel, will be present. The meeting will be held in this room.

[Interprétation]

M. Reid: Je n'ai pas lu les témoignages présentés hier.

M. Stevens: Vous êtes ici cependant.

M. Reid: Oui.

M. Stevens: Oui. Y a-t-il une partie de ce témoignage au sujet de laquelle vous aimeriez faire des observations, corrections à certaines déclarations qu'on vous attribue ou y a-t-il quelques déclarations qu'on aurait faites et que vous croyez devoir réfuter.

M. Reid: Non, je ne crois pas. La seule observation que j'aimerais faire a trait aux remarques de M. Turner et de M. Basford quant à la séquence des décisions, au cours de la semaine du 20 janvier.

Je me suis formé une opinion entre le 16 et le 19 décembre, c'est-à-dire au moins un mois avant. Il est donc impossible qu'un fonctionnaire ou un ministre ait pu me fournir des renseignements, ni même un espoir. C'est le seul commentaire que je puisse faire.

Le président: Monsieur Johnston.

M. Johnston: Une question, monsieur Reid. Je vous l'ai déjà posée lors du débat sur le Livre vert. Je vous ai demandé si votre témoignage à l'époque était une facétie, si l'affaire que vous faisiez valoir était une facétie. J'aimerais vous le demander encore une fois.

M. Reid: Si je me souviens bien, nous discutons et j'ai donné plusieurs exemples. Il est clair qu'à l'avenir les exemples que je donnerai devront être beaucoup plus éloignés de mes activités de député.

M. Johnston: S'agissait-il de bons exemples?

M. Reid: J'essayais d'être aussi ouvert et aussi coopératif que possible avec le Comité tout comme j'essaie de l'être avec mes électeurs, ce qui, bien sûr, entraîne certaines conséquences.

M. Johnston: Merci, monsieur le président.

Le président: Y a-t-il d'autres questions? C'est tout, merci, monsieur Reid.

M. Reid: Je tiens à remercier le Comité d'avoir bien voulu m'entendre maintenant. La Commission de redistribution siège à Thunder Bay demain et je veux y assister vu que cela me touche de près. Merci beaucoup.

Une voix: Attention à ce que vous dites!

Une voix: Ne parlez pas aux journalistes! N'approchez pas des journalistes!

Le président: Messieurs, il est inutile de le répéter, vous savez que le comité de direction se réunit cet après-midi pour commencer à examiner et à étudier la question dont nous sommes saisis.

M. Maingot, le conseiller parlementaire, y assistera. La réunion aura lieu dans cette même salle.